



AFRICAN PETROLEUM PRODUCERS' ORGANIZATION
ORGANISATION DES PRODUCTEURS DE PETROLE AFRICAINS

46th ORDINARY SESSION OF THE MINISTERIAL COUNCIL OF APPO
1st NOVEMBER 2024, YAOUNDE, REPUBLIC OF CAMEROON

46^{ème} SESSION ORDINAIRE DU CONSEIL DES MINISTRES DE L'APPO
1^{er} NOVEMBRE 2024, YAOUNDE, REPUBLIQUE DU CAMEROUN

PRESS RELEASE

COMMUNIQUÉ DE PRESSE

The Ministerial Council of the African Petroleum Producers' Organization (APPO) held its 46th Ordinary Session on November 1, 2024 in Yaounde, Republic of Cameroon under the High Patronage of His Excellency Paul Biya, President of the Republic. In his goodwill message delivered by the Prime Minister His Excellency **Joseph Dion Ngute**, President Biya expressed happiness with the strides that APPO has made since its founding some 37 years ago. He assured that as a founder Member APPO, Cameroun shall continue to support the Organization.

The Council Session which was presided by **HE Bruno Jean Richard Itoua**, Minister of Hydrocarbons of the Republic of Congo and Alternate President of APPO, had in attendance Ministers and Heads of delegation from 16 Member Countries of the Organization as well as the Secretary General of APPO and Managing Director of the Africa Energy Investment Corporation, AEICorp.

The Council reaffirmed the resolve of its Member Countries to commit to the success of the Africa Energy Bank in its quest for funding for the energy industry and the development of energy infrastructure in the various regions of the continent for energy security and sustainable development of the continent. The Council expressed satisfaction with the pace of work on the establishment of the Africa Energy Bank noting that with the signing and ratification of the Establishment Agreement and Charter of the Africa Energy Bank by two countries, namely Republic Ghana and the Federal Republic of Nigeria, the Treaty establishing the Bank has effectively come into force.

Le Conseil des Ministres de l'Organisation des Producteurs de Pétrole Africains (APPO) a tenu sa 46^{ème} Session Ordinaire le 1^{er} novembre 2024 à Yaoundé, République du Cameroun sous le Haut Patronage de Son Excellence Paul Biya, Président de la République. Dans son message d'ouverture délivré par le Premier ministre Son Excellence **Joseph Dion Ngute**, le Président Biya a exprimé sa satisfaction quant aux progrès accomplis par l'APPO depuis sa fondation il y a environ 37 ans. Il a assuré qu'en tant que membre fondateur de l'APPO, le Cameroun continuera à soutenir l'Organisation.

La Session du Conseil qui a été présidée par **S.E.M. Bruno Jean Richard Itoua**, Ministre des Hydrocarbures de la République du Congo et Vice-Président de l'APPO, avait pour participants les Ministres et les Chefs de délégation de 16 Pays Membres de l'Organisation ainsi que le Secrétaire Général de l'APPO et Directeur Général de la Société Africaine d'Investissement dans l'Énergie, AEICorp.

Le Conseil a réaffirmé la détermination de ses Pays Membres à s'engager pour le succès de la Banque Africaine de l'Énergie, dans sa quête de financements pour l'industrie de l'énergie et le développement des infrastructures énergétiques dans les différentes régions du continent en vue de la sécurité énergétique et le développement durable. Le Conseil s'est déclaré satisfait de l'avancement des travaux relatifs à la mise en place de la Banque, et a noté qu'avec la signature et la ratification de l'Accord d'Établissement et de la Charte de la Banque par deux pays, à savoir la République du Ghana et la République Fédérale du Nigeria, le Traité portant création de la Banque est effectivement entré en vigueur.



AFRICAN PETROLEUM PRODUCERS' ORGANIZATION
ORGANISATION DES PRODUCTEURS DE PETROLE AFRICAINS

The meeting called on all APPO Member Countries to ensure speedy subscription and payment of their allotted shares of the AEB. It will be recalled that the APPO Ministerial Council had in July given Nigeria the hosting right of the Africa Energy Bank.

The Council approved the reports of the external audit of the Secretariat's financial statements for the financial year 2023 as well as the 2025 Work Programme of the Secretariat.

The Council elected the Minister of Hydrocarbons of the Republic of Congo, **H.E. Bruno Jean Richard ITOUA** and the Minister of Mines, Petroleum and Energy, **HE Mamadou SANGAFOWA-COULIBALY** of the republic of Côte d'Ivoire as President and Vice-President of APPO respectively for the year 2025,

The Council appointed **Mr. Essé Kouamé Bienvenu**, Member of the Executive Board for the Republic of Côte d'Ivoire and **Mr. Moatez Atef**, Member of the Executive Board for the Arab Republic of Egypt as President and Vice-President of the Executive Council respectively for 2025.

The Council expressed its appreciation to **H.E. Paul Biya**, President of the Republic of Cameroon and the good people of Cameroon for the hospitality accorded to the delegations to the Conference.

The next Ordinary Session of the Ministerial Council will be held in Congo during the last quarter of 2025.

La réunion a appelé tous les Pays Membres de l'APPO à assurer leur souscription et un paiement rapide de leurs parts allouées dans l'AEB. Il convient de rappeler que le Conseil des Ministres de l'APPO avait accordé en juillet au Nigeria le droit d'accueillir la Banque Africaine de l'énergie.

Le Conseil a approuvé les rapports de l'audit externe des états financiers du Secrétariat pour l'exercice 2023 ainsi que le programme de travail du Secrétariat pour 2025.

Le Conseil a élu le Ministre des Hydrocarbures de la République du Congo, **S.E.M. Bruno Jean Richard ITOUA** et le Ministre des Mines, du Pétrole et de l'Energie de la République de Côte d'Ivoire **S.E.M. Mamadou SANGAFOWA-COULIBALY** respectivement Président et Vice-Président de l'APPO pour l'année 2025,

Le Conseil a nommé **M. Essé Kouamé Bienvenu**, membre du Conseil Exécutif de la République de Côte d'Ivoire et **M. Moatez Atef**, membre du Conseil Exécutif de la République Arabe d'Égypte, respectivement Président et Vice-président du Conseil Exécutif pour 2025.

Le Conseil a exprimé sa gratitude à **S.E.M. Paul Biya**, Président de la République du Cameroun et au bon peuple camerounais pour l'hospitalité accordée aux délégations à la Conférence.

La prochaine session ordinaire du Conseil des Ministres se tiendra au Congo au cours du dernier trimestre de 2025.



AFRICAN PETROLEUM PRODUCERS' ORGANIZATION
ORGANISATION DES PRODUCTEURS DE PETROLE AFRICAINS

Yaounde, 1st November 2024

The APPO Alternate President

HE Bruno Jean Richard Itoua

Yaoundé, le 1^{er} novembre 2024.

Le Vice-Président de l'APPO.

SE Bruno Jean Richard Itoua